

Nomination Letter

ICOMOS Election of the National Committee and Scientific Council Officers & President and Vice President of the Advisory Committee, 2021-2024

The ICOMOS International Scientific Committee on Historic Cities, Towns and Villages nominates and proposes its President Dr Claus-Peter Echter as candidate for Scientific Council Officer for the term 2021-2024.

Sincerely

Kathleen H. Crowther

Kathleen Crowther

Secretary General of CIVVIH

Election of ICOMOS Scientific Council Officers, 2021-2024

Candidature Dr Claus-Peter Echter President at ISC CIVVIH ICOMOS

Short Biography

English:

Dr Claus-Peter Echter holds a diploma in Sociology, has done Post Graduate studies of urban planning and heritage conservation (Certificates) and holds a Ph.D in architecture. ICOMOS member since 2007 and Secretary General of ICOMOS ISC on Historic Cities, Towns and Villages (CIVVIH) from 2012 - 2018. Member of the ICOMOS Sustainable Development Working Group (SDWG), of the Task Force on the New European Bauhaus Project and represented CIVVIH at many ICOMOS World Heritage Panels. Since 2020 he is the ICOMOS focal point for the UN Habitat World Urban Campaign (WUC), elected CO-Chair of the WUC Partner Constituent Group Professionals and member of the WUC Steering Committee. His main interests revolve on sustainable development of historic cities and cultural world heritage issues. He currently serves as President of ICOMOS CIVVIH, elected in September 2018.

French:

Le Dr Claus-Peter Echter est titulaire d'un diplôme en sociologie, a fait des études supérieures d'urbanisme et de conservation du patrimoine (certificats) et est titulaire d'un doctorat en architecture. Membre de l'ICOMOS depuis 2007 et secrétaire général de l'ISC de l'ICOMOS sur les villes et villages historiques (CIVVIH) de 2012 à 2018. Membre du groupe de travail de l'ICOMOS sur le développement durable (SDWG), de la Task Force sur le projet New European Bauhaus Bauhaus et a représenté CIVVIH à de nombreux panels sur le patrimoine mondial de l'ICOMOS. Depuis 2020, il est le point focal de l'ICOMOS pour la Campagne urbaine mondiale (WUC) de l'ONU-Habitat, élu CO-Président du groupe de professionnels du groupe constitutif des partenaires de la WUC et membre du comité directeur de la WUC. Ses principaux intérêts portent sur le développement durable des villes historiques et les questions de patrimoine culturel mondial. Il est actuellement président de l'ICOMOS CIVVIH, élu en septembre 2018.

Munich, 11 July 2021

Election of ICOMOS Scientific Council Officers, 2021-2024

Candidature Dr Claus-Peter Echter President at ISC CIVVIH ICOMOS

CV

English:

- **Studies in sociology, Diploma of Johann Wolfgang Goethe University, Frankfurt, Germany**
- **Post Graduate studies of urban planning and heritage conservation at the Technical University Munich (Certificates)**
- **PhD in engineering (architecture) at the Technical University Berlin: title of Dr.-Ing. He wrote a doctoral thesis on „Monument Topography: A Recording Tool and Cultural History Enterprise“ (2005).**
- **Conservationist, townplanner and sociologist. Scientific heritage consultant in private practice since 2008, based in Munich, Germany. He works on a European and international level.**
- **Senior researcher at the German Institute of Urban Affairs with the main tasks Heritage conservation and History of Urban Architecture (1981-2007)**
- **Specialized in urban conservation. Writer of many books and articles and lecturer on Architectural History and (Urban) Monument Preservation**
- **Produced expert reviews on international heritage evaluations**
- **Member of ICOMOS since 2007, an expert member of two ICOMOS International Scientific Committees on Historic Towns and Villages (CIVVIH) and on Shared Built Heritage (SBH), Secretary General of ICOMOS CIVVIH (2012-2018)**
- **Actively contributed to past five ICOMOS General Assemblies and all Advisory meetings since 2011**
- **Member of the World Heritage Panel of ICOMOS for the evaluation of World Heritage nominations in 2014, 2015, 2017 and 2018**
- **Member of the ICOMOS Sustainable Development Working Group (SDWG) since 2015 and of the ICOMOS Task Force on the New European Bauhaus since 2021**
- **ICOMOS focal point for the UN Habitat World Urban Campaign (WUC), elected CO-Chair of the WUC Partner Constituent Group Professionals and member of the WUC Steering Committee since 2020**
- **Council member of Europa Nostra since 2012 and Honorary of Europa Nostra German since 2019**
- **Serves as President of ICOMOS CIVVIH, elected in September 2018**

Election of ICOMOS Scientific Council Officers 2021-2024

Candidature Dr Claus-Peter Echter President at ISC CIVVIH ICOMOS

CV

French

- Études de sociologie, diplôme de l'Université Johann Wolfgang Goethe, Francfort, Allemagne
 - Études supérieures d'urbanisme et de conservation du patrimoine à l'Université technique de Munich (certificats)
 - Doctorat en ingénierie (architecture) à l'Université technique de Berlin : titre de Dr.-Ing. Il a rédigé une thèse de doctorat sur "Monument Topography : Un outil d'enregistrement et une entreprise d'histoire culturelle" (2005).
 - Conservateur, urbaniste et sociologue. Consultant scientifique en patrimoine en pratique privée depuis 2008, basé à Munich, Allemagne. Il travaille au niveau européen et international.
 - Chercheur principal à l'Institut allemand des affaires urbaines avec pour principales tâches la conservation du patrimoine et l'histoire de l'architecture urbaine (1981-2007).
 - Spécialisé dans la conservation urbaine. Auteur de nombreux livres et articles et conférencier sur l'histoire de l'architecture et la conservation des monuments (urbains).
 - A produit des expertises sur les évaluations internationales du patrimoine
 - Membre de l'ICOMOS depuis 2007, membre expert de deux comités scientifiques internationaux de l'ICOMOS sur les villes et villages historiques (CIVVIH) et sur le patrimoine bâti partagé (SBH),
 - Contribution active aux élections générales de l'ICOMOS et à toutes les réunions consultatives depuis 2011.
- Membre du panel du patrimoine mondial de l'ICOMOS pour l'évaluation des propositions d'inscription au patrimoine mondial en 2014, 2015, 2017 et 2018.**
- Membre du groupe de travail de l'ICOMOS sur le développement durable (SDWG) depuis 2015 et de la Task Force de l'ICOMOS sur le nouveau Bauhaus européen depuis 2021
 - Point focal de l'ICOMOS pour la Campagne Urbaine Mondiale (WUC) de l'ONU-Habitat, élu CO-Président du Groupe Constitutif de Professionnels Partenaires de la WUC et membre du Comité Directeur de la WUC depuis 2020
 - Membre du Conseil d'Europa Nostra depuis 2012 et membre honoraire d'Europa Nostra Allemagne depuis 2019
 - Est président de l'ICOMOS CIVVIH, élu en septembre 2018.

Election of ICOMOS Scientific Council Officers, 2021-2024

Candidature Dr Claus-Peter Echter President at ISC CIVVIH ICOMOS

Statement:

I confirm that I am willing to serve as Scientific Council Officer if elected. I do not wish to stand for the post of President and/or Vice President, if I am elected as one of the three Scientific Council Officers.

Best regards

Claus-Peter Echter

Dr Claus-Peter Echter

Election of ICOMOS Scientific Council Officers, 2021-2024

Candidature Dr Claus-Peter Echter President at ISC CIVVIH ICOMOS

Electoral platform statement

English

I wish to run for the position of Scientific Council Officer in the upcoming election and would like to ask for your support for my candidacy. I have been encouraged by the support of ICOMOS leading officers who consider that I should pursue this lead position on the basis of the significant and noteworthy positions I have made for the past years.

Why do I think I would be a good Scientific Council Officer?

My aim is to win support worldwide for our values and objectives. I have worked on international heritage policy making for thirteen years. This experience has enabled me to develop a network of high profile professionals, experts, government representatives, NGOs and also community based organizations, across the globe. I should be able to influence this network of professionals, individuals and agencies to buy into ICOMOS's ethos and support our purpose.

What would be my priorities as Scientific Council officer ?

- Serve together with the other officers to coordinate the work of the ISCs and to support ISC activities, governance, policies or performance.
- Actively work for the cultural heritage against the current challenges and menaces like climate change, sustainable development, global health risks, world heritage sites in danger, overtourism threatening the identity and heritage.
- Continue to develop partnerships with other international organisations with whom we have common interests in the field of cultural heritage such as UNESCO, the World Heritage Centre, ICCROM, IUCN, UN, UN-Habitat and any other international, regional or national heritage organization.

French

Je souhaite me présenter au poste d'Officier du Conseil Scientifique lors de la prochaine élection et je voudrais demander votre soutien pour ma candidature. J'ai été encouragé par le soutien des dirigeants de l'ICOMOS qui considèrent que je devrais poursuivre ce poste de direction sur la base des positions significatives et notables que j'ai prises ces dernières années.

Pourquoi je pense que je serais un bon Officier du Conseil Scientifique ?

Mon objectif est de gagner le soutien du monde entier à nos valeurs et à nos objectifs. J'ai travaillé pendant treize ans à l'élaboration de politiques internationales en matière de patrimoine. Cette expérience m'a permis de développer un réseau de professionnels de haut niveau, d'experts, de représentants gouvernementaux, d'ONG et d'organisations communautaires à travers le monde. Je devrais être en mesure d'influencer ce réseau de

professionnels, d'individus et d'agences pour qu'ils adhèrent à l'éthique de l'ICOMOS et soutiennent notre objectif.

Quelles seraient mes priorités en tant que membre du Conseil Scientifique ?

- Servir avec les autres officiers pour coordonner le travail des CSI et soutenir les activités, la gouvernance, les politiques ou les performances des CSI.

- Travailler activement pour le patrimoine culturel face aux défis et menaces actuels tels que le changement climatique, le développement durable, les risques sanitaires mondiaux, les sites du patrimoine mondial en danger, le surtourisme qui menace l'identité et le patrimoine.

- Continuer à développer des partenariats avec d'autres organisations internationales avec lesquelles nous avons des intérêts communs dans le domaine du patrimoine culturel, comme l'UNESCO, ICCROM, ONU, ONU-Habitat, le Centre du patrimoine mondial et toute autre organisation internationale, régionale ou nationale du patrimoine.